
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 9. december 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

214 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 214:  

”Vil ministeren kommentere artiklen ”Enorme ventelister for demente: - Jeg kan ikke 

huske en skid” fra TV2 Fyn 8/12-21?” 

 

Svar: 

Der er ingen tvivl om, at denne historie og andre lignende historier, hvor borgere ikke 

modtager behandling i rette tid, gør indtryk på mig. Demens kan være enormt indgri-

bende i den enkeltes og de pårørendes hverdag, og det er vigtigt, at der er lige ad-

gang til udredning, uafhængigt af hvor man bor.  

 

Jeg har noteret mig, at den konkrete artikel desuden omhandler ventelister for de-

mensudredning i Region Syddanmark og det ophørte samarbejde med Demensudred-

ning Danmark. Jeg vil i den forbindelse henvise til svar på SUU alm. del spm. 1701.  

 

Jf. min tidligere besvarelse på SUU alm. del spm. 1534, har Region Syddanmark iværk-

sat en række tiltag, der skal nedbringe ventetiden på demensudredning. Det er posi-

tivt, men jeg er godt klar over, at vi ikke er i mål endnu. Derfor vil jeg bede regionerne 

om en status over, hvordan de arbejder med Sundhedsstyrelsens Anbefalinger til or-

ganisering af udrednings- og behandlingsenheder for demens samt en redegørelse for 

deres håndtering af udfordringerne med lange ventetider på demensudredning. 

 

 

Med venlig hilsen 
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